
Zápis ze 187. zasedáńı AS MFF UK dne 14. listopadu 2012

Verze v1 — neschválený !!!
Př́ıtomni: T. Bártlová, C. Brom, J. Buĺın, J. Doleǰśı, Z. Drozd, R. Grill, J. Hric, M. Johanis, K. Kolář,
P. Krtouš, S. Krýsl, P. Kučera, K. Kuncová, J. Michálek, J. Pešička, M. Posṕı̌sil, P. Pošta, M. Prokešová,
T. Roskovec, J. Spurný, S. Stehno, J. Šejnoha, P. Valtr

Hosté: A. Havĺıčková, J. Kratochv́ıl, D. Lanková, A. Ĺıska, M. Radecki, M. Rokyta, J. Trlifaj

Omluveni: M. Kopecký

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:10. Zasedáńı AS MFF UK ř́ıdil J. Spurný.

Studentská komora požádala o přidáńı bodu s názvem Změna studentských pracovńıch poměr̊u do programu
za bod informace Vedeńı fakulty. Změna programu byla schválena tichým souhlasem.

1. Schváleńı zápis̊u ze 185. a 186. zasedáńı

J. Šejnoha vznesl připomı́nky ke 186. zasedáńı.

Zápisy ze zasedáńı byly schváleny tichým souhlasem ve smyslu vznesených připomı́nek.

2. Informace vedeńı fakulty

1. Směrnice o čerpáńı dovolené. Směrnice děkana č. 6/2012 Opatřeńı o čerpáńı dovolené byla podepsána
v den jednáńı senátu. Jedná se o drobnou úpravu směrnice č. 4/2012, kdy se vypoušt́ı věta, že dovolenou nelze
převádět do př́ı̌st́ıho roku.

J. Doleǰśı vznesl dotaz, zda je dostatečným argumentem pro převod dovolené naléhavá pracovńı agenda při
řešeńı mezinárodńıch výzkumných grant̊u. J. Kratochv́ıl uvedl, že v zásadě ano. Doplnil, že obsahem směrnice
nadále z̊ustává nař́ızeńı, že během přednáškového obdob́ı lze čerpat maximálně po týdnu dovolené. Zbytek
dovolené připadá na prázdninové měśıce.

2. Školka PřF UK. Do data 16. listopadu má PřF UK přihlášky do fakultńı
”
školky“. Na kolegiu proběhla

diskuse, zda by bylo ze strany MFF UK žádoućı vyjednat možnost připojeńı se, tj. aby zaměstnanci MFF UK
mohli žádat o mı́sto pro své děti v této školce. Po oficiálńım termı́nu přihlášky bude položen dotaz, zda jim
nezbylo volné mı́sto neb školka PřF UK je velice bĺızko śıdla MFF UK na Karlově.

J. Šejnoha položil dotaz, zda MFF UK neplánuje zř́ızeńı vlastńı fakultńı školky. Děkan MFF UK uvedl, že vedeńı
fakulty myšlenku podporuje, pokud se pro školku najdou vhodné prostory.

J. Šejnoha uvedl, že daľśı školka funguje při FF UK, kterou někteř́ı zaměstnanci MFF UK využ́ıvaj́ı.

Děkan J. Kratochv́ıl též uvedl, že UK vlastńı školku neplánuje z d̊uvodu, že budovy UK jsou rozmı́stěny po celé
Praze.

3. Žádost P. Truhláře. Pavel Truhlář se obrátil na J. Kratochv́ıla emailem, aby zrušil zákaz př́ıstupu do
Karĺınské budovy s od̊uvodněńım, že je čerstvě studentem UK (bylo dohledáno, že FF UK) a má právo
navštěvovat veškeré přednášky a knihovny UK. Zákaz mu toto znemožňuje. Žádost byla diskutována s fakultńı
právničkou. Bylo konstatováno, že zmı́něné právo P. Truhlář má, zároveň má ale vedeńı fakulty povinnost
chránit členy akademické obce. Vzhledem k tomu, že P. Truhlář zároveň požádal o zrušeńı zákazu rektora UK,
vedeńı fakulty odpov́ı ve smyslu, že nevydá vlastńı rozhodnut́ı v této věci, dokud nerozhodne rektor.

4. Doktorandské stipendium. Vedeńı fakulty změńı směrnici určuj́ıćı doktorandská stipendia. Touto změnou
se zvýš́ı stipendium doktorand̊um o 150,- Kč ve všech ročńıćıch v̊uči současnému stavu a současně se o 500,- Kč
zvýš́ı př́ıplatek za složeńı státńı doktorské zkoušky na celkem 2 000,- Kč. (V prvńım ročńıku je toto vynuceno
změnou rektorátńıch předpis̊u, ve vyšš́ıch ročńıćıch nikoliv.) Jsou zároveň diskutovány daľśı motivačńı změny,
např. zvýšeńı stipendia za prvńı kvalitńı publikaci.

J. Šejnoha připomněl, že na výjezdńım zasedáńı bylo diskutováno financováńı doktorand̊u obecně. M. Rokyta
odpověděl, že financováńı doktorand̊u bude podrobně zkoumáno za současný kalendářńı rok. Uvedl také, že již
má k dispozici data za předchoźı měśıce, která však vykazuj́ı značnou nerovnoměrnost v čase, a proto dává
přednost souhrnné analýze za kalendářńı rok.

5. Prospěchové stipendium. Zjistilo se nedopatřeńı v SIS. Dvěma studentkám nebylo prospěchové stipendium
chybně přiznáno, protože studovaly v́ıce obor̊u současně. K chybě došlo pravděpodobně špatnou implementaćı
algoritmu pro přiznáváńı stipendia. Ve dvou zmı́něných př́ıpadech již byla zjednána náprava, byl též rozeslán
email student̊um, aby se ozvali, pokud se domńıvaj́ı, že maj́ı na stipendium nárok.
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K. Kolář se zeptal, zda se vedeńı fakulty bude zabývat zvýšeńım prospěchového stipendia. M. Rokyta odvětil,
že vedeńı fakulty se touto žádost́ı bude zabývat v dohledném termı́nu.

6. Žádost SKAS o možnost kontaktováńı student̊u prostřednictv́ım SIS. J. Kratochv́ıl poznamenal,
že předsedkyně SKAS má možnost pośılat email všem student̊um prostřednictv́ım SIS.

7. Proděkan pro PR. J. Kratochv́ıl uvedl, že proděkan pro PR bude pravděpodobně představen na př́ı̌st́ım
zasedáńı AS MFF UK. Vedeńı se zároveň domńıvá, že bude potřebné pośılit finančně propagaci a vněǰśı vztahy
(na propagaci 1-2 úvazky). Bude pravděpodobně vypsán otevřený konkurz na pracovńıka, který by měl na
starosti komunikaci s médii a vytvořeno partnerské odděleńı k OVVP. Nové odděleńı bude mı́t nově na starosti
web a jiná média. Obě budou spadat pod nově ustaveného proděkana. Je otázkou, zda by neměl vzniknout ještě
jeden sekretářsko-technický úvazek jako společná podpora pro obě (stávaj́ıćı a nové) odděleńı.

8. Web. Začala fungovat pracovńı skupina pro web, do které byl dodatečně jmenován J. Buĺın. Byl zároveň
rovnou pozván na daľśı jednáńı pracovńı skupiny.

Pracovńı skupina uzavřela prvńı fázi své práce a byly předloženy prvńı závěry.

V současnosti prob́ıhaj́ı pracovńı sch̊uzky s exterńı firmou kv̊uli vzhledu webových stránek. Zakázka by měla
být hotova do poloviny ledna. Úprava stránek po dokončeńı zabere pravděpodobně daľśı jeden až dva měśıce.

Do 26.11. bude připraveno zadáńı pro výběrové ř́ızeńı na firmu, jež by provedla hloubkovou analýzu fakultńıch
webových stránek a návrh jejich restrukturalizace. Očekává se, že analýza a návrh zaberou zhruba 3 měśıce
(plus výběrové ř́ızeńı). Termı́n začátku praćı na restrukturalizaci webových stránek se tak předpokládá na konci
letniho semestru 2012/13.

Facelift (úprava vzhledu současných stránek) bude tedy aktivńı nejméně p̊ul roku. Bude snaha vybrat řešeńı,
které bude využitelné i pro nové restrukturalizované stránky.

Pr̊uběžně budou prob́ıhat drobné změny struktury a změny obsahu podle přáńı zodpovědných pracovǐst’ resp.
garant̊u stránek.

J. Šejnoha vznesl otázku, jak byla vybrána firma na design. J. Kratochv́ıl odvětil, že byla vybrána firma dělaj́ıćı
design webu Studuj Matfyz, na základě spokojenosti s t́ımto webem a spokojenosti ze vzájemné spolupráce.
J. Šejnoha uvedl, že design webu Studuj matfyz je zásadně jiný než design univerzitńıho webu. J. Kratochv́ıl
uvedl, že současný web MFF UK je v zásadě statický a v prvńı fázi se uvažuje pouze o změně jeho vzhledu.

J. Buĺın se dotázal, zda se poč́ıtá i se zahrnut́ım sekčńıch a katedrálńıch stránek pod unifikovaný vzhled. J.
Kratochv́ıl odvětil, že zat́ım neńı př́ılǐs možné nutit katedry či sekce použ́ıvat jednotný fakultńı styl.

J. Doleǰśı se dotázal, zda bude existovat možnost použ́ıvat takový styl. M. Rokyta odvětil, že pravděpodobně
ano.

R. Grill se dotázal, zda bude fakultńı veřejnosti umožněno testováńı nového webu. M. Rokyta odpověděl, že
dotaz se týká sṕı̌se druhé fáze, o které zat́ım nelze ř́ıci bližš́ı informace.

K. Kuncová opustila zasedáńı v 18:48.

9. Změna pracovńıch smluv. J. Kratochv́ıl uvedl problematiku změn u pracovńıch smluv na dobu určitou.

Dotkl se úpravy praxe 2x5 let na 3x3 roky u odborných asistent̊u (maximálńı doba, po kterou to dovoluje novela
zákońıku práce) a uvedl, že jde sice o ročńı zkráceńı, ale stále prodloužeńı o rok proti nedávnému stavu 2x4
roky.

Zároveň habilitovaným docent̊um bude už prvńı úvazek uzav́ırán na dobu neurčitou. M. Rokyta uvedl, že mezi
všemi sekčńımi proděkany panuje shoda v tom, že smlouvy docent̊u, již dř́ıve zaměstnaných na MFF na dobu
určitou, budou přeuzav́ırány na dobu neurčitou.

Zároveň uvedl, že změna pracovńıho zařazeńı z odborného asistenta na docenta a podobně nezakládá možnost
zvýšit počet opakováńı smluv na dobu určitou, nebot’ jde stále o smlouvy mezi stejnými právńımi subjekty.

Byl krátce diskutován problém smluv uzavřených na dobu určitou i neurčitou v d̊uchodovém věku.

Vedeńı fakulty také uvedlo, že současné smlouvy na dobu určitou běž́ıćı od 1.1.2012 se poč́ıtaj́ı jako prvńı. Podle
dř́ıvěǰśıho zákona běž́ıćı pracovńı smlouvy nemuśı být měněny a poč́ıtaj́ı se jako prvńı.

Pro dohody o pracovńı činnosti se nic neměńı.

J. Buĺın se ptal, jakým zp̊usobem se řeš́ı dlouhodoběǰśı zahraničńı pobyty. M. Rokyta odpověděl, že bývalá
praxe byla, že do třiceti dn̊u se nekrát́ı pracovńı úvazek, dlouhodobé se řešily individuálně.

J. Trlifaj uvedl pravidlo o tř́ıleté pauze.

Byl položen dotaz, zda změna úvazku zakládá výjimku z opakováńı. M. Rokyta odpověděl, že nikoliv, nebot’

jde pouze o úpravu pracovńı smlouvy.
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T. Roskovec se ptal, zda se konkurz koná př́ımo na pracovńı pozici s daným úvazkem. M. Rokyta odvětil, že
nikoliv, že až konkurzńı komise doporuč́ı, jaký úvazek se dotyčnému nab́ıdne.

10. Studium v angličtině. Tento týden se na Malé Straně toč́ı propagačńı minifilm (do dvou minut délky),
který by měl být hotov do dne otevřených dveř́ı, nejpozději však do 3. prosince 2012, kdy proběhne slavnostńı
představeńı nového studia. Na představeńı budou pozváni ambasadoři zemı́, na které je ćıleno.

J. Kratochv́ıl též uvedl, že vznikl nový propagačńı letáček. J. Šejnoha se dotázal, zda je letáček k dispozici na
zasedáńı. Odpověd’ J. Kratochv́ıla byla negativńı.

11. Elektronická anketa Vyskytly se nesrovnalosti v počtu odpov́ıdaj́ıćıch student̊u, proto bylo prvńı vy-
hodnoceńı vráceno Erudiu k přepracováńı. V současnosti se čeká na opravené výsledky. Poté budou porovnány
výsledky elektronické a paṕırové verze ankety.

12. Standardizace habilitačńıho ř́ızeńı. J. Trlifaj započal proces standardizace habilitačńıho ř́ızeńı ve spo-
lupráci s PŚıKem. Přitom se ukázalo, že vedeńı UK plánuje v dohledné době spustit dlouho připravovanou
aplikaci Habilion, zřejmě k 1. lednu 2013. V současnosti již je v testovaćım provozu.

J. Buĺın dotaz týkaj́ıćı se odevzdáváńı bakalářských a diplomových praćı. V současnosti se požaduj́ı tři výtisky.
Ve chv́ıli, kdy je odevzdávána elektronická verze, jde dle jeho slov trochu o anachronismus. Děkan J. Kratochv́ıl
uvedl, že se uvažovalo, že by fakulta na sebe mohla vźıt tisk práce.

14. Identifikace plateb student̊um. J. Šejnoha uvedl připomı́nku, zda by nemohly být lépe identifikovány
platby jdoućı od fakulty ke student̊um (např. doprovodným textem u bankovńıho př́ıkazu). M. Radecki uvedl,
že již dř́ıve inicioval podobnou iniciativu v tomto směru. M. Rokyta se následně dotázal ing. Lankové, zda
neńı možné toto rozkĺıčovat např́ıklad na výplatńı pásce. Ing. Lanková uvedla, že podrobnou informaci v tomto
směru dostávaj́ı vedoućı pracovńıci. M. Radecki upřesnil, že mzdové a stipendijńı peńıze jdou jinými cestami.

Ing. Lanková uvedla, že existuje řada výkaz̊u. Informace existuje, je možné ji źıskat, vid́ı ji vždy správce zdroje.
Na výplatńıch páskách to ale v současnosti neńı vidět.

J. Doleǰśı uvedl jiný př́ıklad, kdy se někteř́ı jeho kolegové ṕıd́ı, zda dostali konkrétńı odměnu za konkrétńı
činnost (např. obhájeného doktoranda).

J. Buĺın a K. Kolář se dotázali, zda by nebylo možné alespoň stipendia v SIS uvádět nikoliv v celkovém součtu,
ale po jednotlivých částkách.

15. Elektronická anketa II. J. Šejnoha uvedl, že dle vedeńı UK muśı elektronická verze ankety umožňovat
vyučuj́ıćım odpověd’ na ṕısemné připomı́nky k výuce.

Uvedl také, že podle platného vnitřńıho předpisu by se měli na př́ıpravě a vyhodnoceńı pod́ılet garanti studijńıch
programů.

Připomněl také slova J. Michálka, že hodnot́ıćı mez relevance je též stanovena t́ımto předpisem, pokud si ovšem
fakulta sama neurč́ı jiný stav. J. Šejnoha uvedl, že někteř́ı mladš́ı učitelé by rádi viděli své anketńı výsledky.

J. Šejnoha dále uvedl, že v zavedeńı paṕırové verze ankety bráńı fakultě jej́ı vlastńı směrnice. Dotázal se, zda by
nebylo možno tuto směrnici zrušit, nebot’ přináš́ı pouze omezeńı. Uvedl také, že legislativńı proces v takovém
př́ıpadě spěchá, aby se př́ıpadně paṕırovou formou stihl alespoň LS.

16. Čerpáńı grantových zdroj̊u. P. Krtouš vyjádřil názor, že v současnosti neńı téměř možné predikovat,
jak budou čerpány grantové zdroje. J. Kratochv́ıl uvedl, že pokračuj́ıćı granty mohou do 5% prostřed̊u převádět
do př́ı̌st́ıho roku. Konč́ıćı granty je doporučováno ćıleně drobně přečerpat a vyrovnat s pracovǐstěm. M. Rokyta
uvedl, jakým zp̊usobem je toto řešeno na matematické sekci.

17. Školitelé doktorand̊u. P. Krtouš se dotázal, zda existuj́ı nová pravidla pro doktorandské studium (kdo
může být školitel apod.). Děkan uvedl, že současné předpisy nebyly změněny a nechce je měnit, ale chce je
dodržovat striktně. Uvedl, kteř́ı školitelé podléhaj́ı schváleńı Vědecké radě MFF UK a jaké jsou taxativně
vyjmenované výjimky ve směrnici děkana z roku 2010 (čl. 12 směrnice děkana 7/2010). Uvedl zároveň, že dř́ıve
akceptované daľśı výjimky nejsou možné na základě této směrnice děkana, která má přednost před usneseńım
vědecké rady z roku 1995 stanovuj́ıćım jiné výjimky.

P. Krtouš vznesl doplňuj́ıćı dotaz, zda je nutné předkládat návrh školitele Vědecké radě MFF UK i v př́ıpadě,
kdy má vést druhého, třet́ıho a daľśı doktorandy. J. Kratochv́ıl uvedl, že ano a že v takovém př́ıpadě VR
samozřejmě přihĺıž́ı k minulým výsledk̊um.

18. Dedikace PRVOUK. P. Krtouš vznesl dotaz, jakým zp̊usobem se má
”
děkovat“zdroj̊um z PRVOUK. J.

Kratochv́ıl uvedl, že nijak, neb jde o záležitost institucionálńı podpory, stač́ı tedy afiliace s MFF UK. M. Rokyta
uvedl, že je možné vyznačit podporu PRVOUK při zadáváńı publikaćı do databáze.

19. Velikost pracovńıch úvazk̊u. J. Pešička se dotázal, zda je pravdivé omezeńı, že pracovńı úvazek může
být maximálně 1. Děkan J. Kratochv́ıl upřesnil, že ano, na jeden druh pracovńı činnosti. Pešička namı́tl, že MFF
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UK takto může přicházet o prostředky. J. Kratochv́ıl uvedl, že současný právńı výklad je takový, že vědecká
a pedagogická práce tvoř́ı dohromady jeden druh pracovńı činnosti a zároveň namı́tl, že pracovńık může mı́t
pracovńı úvazek 10 % na výuku a 90 % na grantu.

20. Odvoláńı v přij́ımaćım ř́ızeńı. P. Krtouš se dotázal na př́ıpad, kdy rektor vyhověl odvoláńı týkaj́ıćıho
se přij́ımaćıho ř́ızeńı. Odpověd’ děkana J. Kratochv́ıla byla, že př́ıpad souvisel se špatným vyplněńım formuláře,
který chybně nebylo umožněno při přij́ımaćım ř́ızeńı opravit.

21. Studentská organizace MFF UK. P. Krtouš se dotázal na existenci Studentské organizace MFF UK.
J. Kratochv́ıl shrnul, že v jistou chv́ıli se vedeńı fakulty a SKAS dozvěděli, že tato organizace se śıdlem na
děkanátu existuje, a postoupili kancléři, aby v této věci dále jednal. Zjistilo se též, že ji založil současný student
MFF UK (dř́ıve než se studentem stal), který na veškeré pokusy o kontakt nereagoval.

3. Změna pracovńıch studentských smluv

M. Radecki uvedl v návaznosti na již projednávaný bod (2.9.) výše, že taktéž doktorand̊um (zejména na fyzikálńı
sekci) jsou pracovńı smlouvy (na jakýkoliv úvazek) měněny na dohody o pracovńı činnosti. S t́ım je spojena
ztráta benefit̊u (stravenek) a nárok̊u na dovolenou, možnost čtrnáctidenńı výpovědi a daľśı

”
zhoršeńı“podmı́nek.

J. Kratochv́ıl uvedl, že problém byl diskutován na kolegiu děkana. Uvedl, že zejména jde o to, aby jim jako bu-
doućım asistent̊um mohly být dány tři úvazky na dobu určitou. Uvedl, že dovolená snad bude u DPČ umožněna.
Dále uvedl, že u stravenek je pot́ıž, že bude nutná evidence dńı, za které má pracovńık na stravenky nárok. M.
Rokyta dodal, že dále nelze současně podle směrnice tajemńıka 1/2006 čerpat zároveň slevu na menzu a mı́t
nárok na stravenky. J. Kratochv́ıl uvedl, že tajemńık fakulty dostal za úkol vyjasnit tyto věci do př́ı̌st́ıho kolegia
přesně.

M. Radecki uvedl, že by uv́ıtal otevřeńı diskuse.

Ing. Lanková uvedla, že nárok na dovolenou je u dohod potenciálně komplikovaný. J. Kratochv́ıl tlumočil názor,
že nárok na dovolenou je možno vtělit př́ımo do dohody o pracovńı činnosti či do kolektivńıch smluv. Dále uvedl,
že nárok na dovolenou zcela chápe, má-li student celoročńı DPČ. Uvedl, že DPČ jsou sledovány po týdnech.

Tajemńık p. Ĺıska uvedl, že na stravenku je potřeba vykázat, že pracovńık v daný den odpracoval alespoň 4
hodiny.

J. Šejnoha se dotázal, zda se neuvažuje sjednoceńı př́ıstupu k doktorand̊um mezi sekcemi, ač chápe, že fi-
nančńı možnosti sekćı mohou být r̊uzné. J. Kratochv́ıl uvedl, že sjednocený př́ıstup je v základńıch stipendíıch.
Daľśı

”
př́ıplatky“už jsou záležitost́ı konkrétńıch pracovǐst’. Je možnost do určité mı́ry nerovnosti kompenzovat

prostřednictv́ım SVV.

M. Radecki navrhl, zda by se doktorand̊um po 26 roce nedal malý pracovńı úvazek na pokryt́ı zdravotńıho
pojǐstěńı. J. Kratochv́ıl odvětil, že vedeńı fakulty se návrhem bude zabývat.

4. Schvalováńı závěrky hospodařeńı MFF UK ke 30.9.2012

Ing. Lanková uvedla, že závěrka byla historicky předkládána Ekonomické komisi AS MFF UK v určitém formátu.
Tentokrát se jej́ı forma změnila s ohledem na požadavek zveřejněńı do podoby vyžadované zákonnými předpisy.
Historicky zjednodušená forma neńı právě pro své zjednodušeńı vhodná ke zveřejněńı.

J. Kratochv́ıl upřesnil, že dř́ıve byly materiály děleny na materiály zcela veřejné, veřejné pouze pro fakultńı
veřejnost a pouze pro senát. Dř́ıvěǰśı závěrka byla ve třet́ı kategorii a de facto v podobě jednoduchého účetnictv́ı.

Ing. Lanková dodala, že závěrka ke třet́ımu kvartálu je i tak zjednodušená. Ekonomická komise se k ńı sešla
tentokrát v́ıcekrát a bylo dohodnuto, že se o formě předložené Ekonomické komisi a posléze senátu bude dále
diskutovat.

J. Pešička uvedl, že ekonomická komise je přesvědčena, že finance na fakultě jsou využ́ıvány správně. Uvedl
také, že současná podoba závěrky je nerozkĺıčovatelná na detaily, které umožňuj́ı EK sledovat a kontrolovat
vývoj financováńı v jednotlivých zdroj́ıch a podrobněji sledovat finančńı toky na fakultě. Dále uvedl, že EK
bude iniciovat jednáńı s vedeńım fakulty, jehož ćılem bude nalézt zp̊usob, jak žádané informace obdržet, a to
tak, aby měly pracovńı charakter a nebyly určeny ke zveřejněńı.

Ing. Lanková dodala, že minulá podoba závěrky obsahovala také určité nepřesnosti, v praxi nepouž́ıvané termı́ny
apod. Nemohla by ji tedy doporučit děkanovi fakulty ke zveřejněńı.

R. Grill vyzval senátory, kteř́ı nejsou členy Ekonomické komise a chtěli by se účastnit diskuśı ohledně závěrky,
aby se mu ozvali.
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J. Šejnoha uvedl, že na jaře tohoto roku se dohodlo, že by se udělal uzavřený seminář pro AS MFF UK ohledně
rozpočtu (včetně základ̊u účetnictv́ı, terminologie apod.). J. Šejnoha a R. Grill se shodli, že by bylo vhodné tento
seminář uskutečnit do Vánoc. Ing. Lanková návrh uv́ıtala, nicméně podotkla, že v současné době může zp̊usob
rozpočtováńı doznat s novým vedeńım změn. Proto navrhla seminář odložit až poté, co budou př́ıpadné změny
vyjasněny. J. Pešička požádal, zda by o př́ıpadných změnách mohla být Ekonomická komise senátu informována
s předstihem. J. Doleǰśı poznamenal, že realistický termı́n vid́ı na přelom ledna a února. R. Grill téma uzavřel
s t́ım, že do Vánoc by mohla být daľśı sch̊uzka ekonomické komise o podkladech k závěrce.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje rozpočtové úpravy k 30.9.2012 tak, jak je předkládá vedeńı
fakulty.

Hlasováńı: 19-0-3.

Usneseńı: AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ závěrku hospodařeńı k 30.9.2012.

Hlasováńı: 18-0-4.

5. Návrh na převedeńı hospodářského výsledku

Ing. Lanková uvedla, že záležitost převedeńı hospodářského výsledku podléhá schváleńı senátu, je nicméně
takřka formálńı, neb nic jiného v podstatě učinit nelze.

R. Grill uvedl, že ekonomická komise k tomuto bodu nezasedala. Komunikaćı člen̊u ad hoc nenarazili na žádný
problém.

Usneseńı. AS MFF UK schvaluje návrh děkana na převedeńı hospodářského výsledku MFF ve
schvalovaćım ř́ızeńı za rok 2011:

1. převedeńı zisku v částce 306.918,22 Kč ve prospěch nerozděleného zisku MFF;

2. převedeńı vnitrouniverzitńıho zisku v částce 4.544.643,65 Kč na úhradu vnitrouniverzitńı ztráty
minulých obdob́ı.

Usneseńı: 21-0-1.

6. Akreditace

M. Rokyta uvedl, že RDSO pro finančńı matematiku byla nedostatečně personálně zabezpečena. Z diskuśı na
KPMS vyplynulo, že tři současné doktorandské obory se slouč́ı a akredituje se jeden nový souhrnný obor. J.
Kratochv́ıl dodal, že do tř́ı slučovaných obor̊u nastupuje dohromady 6-10 student̊u ročně.

J. Spurný se dotázal, zda o tom jednala Studijńı komise AS MFF UK. S. Krýsl odpověděl kladně.

M. Prokešová uvedla krátkou poznámku k procesńım náležitostem, konkrétně pořad́ı projednáváńı ve fakultńıch
institućıch.

Usneseńı: AS MFF UK vyjadřuje souhlas se žádost́ı o akreditaci.

Hlasováńı: 22-0-0.

7. Převzet́ı pozemk̊u

Tajemńık fakulty, ing. Ĺıska, upřesnil AS MFF UK na mapce, o které pozemky v lokalitě Albertov se přesně
jedná. Uvedl, že MFF UK se o tyto pozemky historicky staral, ač nebyly v jeho správě. Dodal, že kolegium
děkana tento bod kladně projednalo před čtrnácti dny.

Usneseńı Akademického senátu MFF UK v Praze ze dne 14.11.2012 k projednávanému bodu:

”
Projednáńı a odsouhlaseńı převzet́ı vybraných pozemk̊u a budov v k.ú. Nové Město, obec Praha

do správy MFF UK“.

Akademický senát projednal předložený návrh tajemńıka fakulty (viz. př́ıloha) s t́ımto výsledkem:

Akademický senát po projednáńı souhlaśı, aby ńıže uvedené pozemky a budovy v k.ú. Nové
Město, obec Praha byly Univerzitou Karlovou v Praze svěřeny do správy Matematicko-fyzikálńı
fakultě:

Pozemek parc.č. 1524/5

Pozemek parc.č. 1524/2 a parc.č. 1524/3

Budova č.p. 2098 (šatny) postavená na pozemku parc.č. 1523/2

Budova bez č.p. ( sklad nářad́ı) postavená na pozemku parc.č. 1524/2.
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Hlasováńı: 22-0-0.

8. Delegáti AS MFF UK v konkurzńıch komiśı

J. Doleǰśı bod krátce uvedl s t́ım, že v nedávné době se vyskytl požadavek SKAS MFF UK, aby v každé konkurzńı
komisi byli zástupci AS MFF UK dva, což podle platných předpis̊u neńı možné. Bylo navrženo řešeńı, aby do
jednotlivých konkurzńıch komiśı byl navržen ten zástupce AS MFF UK, který je nejlépe obeznámen s daným
pracovǐstěm.

AS MFF UK pověřuje tyto své zástupce v konkurzńıch komiśıch:

Hlasováńı pro konkurzńı ř́ızeńı na fyzikálńı sekci proběhlo veřejně po jménech jednotlivých navržených kan-
didát̊u.

J. Doleǰśı źıskal 19 platných hlas̊u, M. Posṕı̌sil 3 platné hlasy, ostatńı kandidáti źıskali méně
platných hlas̊u.

Pro konkurzńı ř́ızeńı na fyzikálńı sekci byl delegátem AS MFF UK ustanoven J. Doleǰśı, jako
náhradńık byl ustanoven M. Posṕı̌sil.

Hlasováńı pro konkurzńı ř́ızeńı na ostatńıch sekćıch proběhlo veřejně, schvalovala se vždy najednou navržená
dvojice delegát-náhradńık.

Pro konkurzńı ř́ızeńı na informatické sekci byl delegátem AS MFF UK ustanoven J. Hric, jako
náhradńık byl ustanoven J. Šejnoha.

Hlasováńı: 19-0-3.

Pro konkurzńı ř́ızeńı na matematické sekci byl delegátem AS MFF UK ustanoven J. Spurný, jako
náhradńık byl ustanoven J. Buĺın.

Hlasováńı: 20-0-2.

9. Zveřejňováńı materiál̊u pro jednáńı senátu

AS MFF UK jednal o žádosti o poskytnut́ı informace týkaj́ıćı se zveřejňováńı materiál̊u pro jednáńı senátu.
Přijal k této záležitosti následuj́ıćı usneseńı.

Usneseńı. AS MFF UK vyjadřuje potřebu mı́t možnost pracovat s pracovńımi materiály, které
dávaj́ı smysl pouze v určitém kontextu, a za normálńıch okolnost́ı se nezveřejňuj́ı.

Hlasováńı: 12-6-3.

10. Různé

Propagace

A. Havĺıčková informovala o proběhlých akćıch od posledńıho zasedáńı AS MFF UK a o akćıch, které budou
bezprostředně následovat. Zde pouze stručný a neúplný výčet:

Proběhla Jarńıkovská přednáška. Vznikl kroužek matematiky pro středńı školy pod vedeńım Michala Roĺınka
na KDM. 8.-11.10. proběhla v Bratislavě Academia, které se zúčastnilo MFF UK společně s PřF UK. Proběhl
prvńı konzert z cyklu Akademické rezonance, vystoupila Asonance. Proběhla akce Česko v CERN. Proběhla
jednáńı mezi SPŠE Panská a odděleńım pro vněǰśı vztahy o pośıleńı spolupráce, nebot’ středńı školy inzeruj́ı
následné uplatněńı svých absolvent̊u na technických vysokých školách. Proběhl GAUDEAMUS. Proběhl Den
firem pro matematiku a informatiku, zúčastnilo se cca 300 lid́ı. Proběhla exkurze do závod̊u Škoda v Mladé
Boleslavi. Proběhla propagačńı přednáška o moderńı fyzice. V kariérńı centru prob́ıhaj́ı přednášky z rétoriky.
Proběhl informačńı den UK na Albertově (50-60 lid́ı na přednášce proděkana doc. F. Chmeĺıka). Prob́ıhaj́ı
soustředěńı korespondenčńıch seminář̊u.

Připravuje se PRO EDUCO, veletrh v Košićıch. 27. listopadu bude přednáška z rétoriky pro vyučuj́ıćı s p.
Přeučilem. 29. listopadu bude Den otevřených dveř́ı. 3. prosince představeńı studia informatiky v anglickém
jazyce. 4.12. proběhne přednáška o finančńı gramotnosti ve spolupráci s externisty z praxe. 10.12. bude Adventńı
koncert, 11.12. tradičńı koncert kapely Humbuk.

Pozvánky

J. Kratochv́ıl doplnil informace pozvánkami na akce spolupořádané fakultou.

1. Na Malé Straně je ve spolupráci s Českou matematickou společnost́ı (J. Kotase) chystána přednáška
”
Mate-

matika a ...“.
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2. Děkanský čaj pro senátory bude v tentýž den na Malé Straně po přednášce J. Kotase.

3. 4.12. bude podzimńı koncert MFF UK v Karolinu. Je to též závěrečná akce oslav 60 let fakulty.

4. 12.12. od 18 hodin v M1 bude akce
”
6 k 60“. Akci, zamýšlenou jako diskusi významných osobnost́ı fakulty o

daľśım směřováńı MFF UK, pořádá SKAS MFF UK. J. Šejnoha osobně pozval všechny senátory a doplnil, že
akce je otevřena pro všechny zájemce.

5. Fyzikálńı korespondenčńı seminář pořádá fyzikálńı týmovou internetovou soutěž Fyzikláńı online, které se
mohou zúčastnit i pedagogové a studenti MFF — soutěž je otevřená. Soutěže bude možné se zúčastnit i v
anglickém jazyce. Podrobné informace a přihlášku lze naj́ıt na webových stránkách http://online.fyziklani.cz.

6. T. Roskovec informoval, že akce Náboj byla finalistou v soutěži Projektový manažer roku 2012.

7. J. Doleǰśı poděkoval vedeńı fakulty za vstř́ıcnost při akci Česko v CERN.

Dotaz na počty student̊u

P. Krtouš se dotázal na pokles počtu bakalářských student̊u na matematice a informatice, zda je to zp̊usobeno
přij́ımaćımi zkouškami. J. Kratochv́ıl souhlasil a dodal, že na informatice lze pokles vysvětlit též značnou
konkurenćı mezi informatickými obory nab́ızenými jinými VŠ.

Ekonomická komise

R. Grill dodal, že vzhledem k množstv́ı propagačńıch akćı bude př́ı̌st́ı zasedáńı ekonomické komise pravděpodobně
za týden ve středu, tj. 21. listopadu 2012.

Fakultńı rada pro udělováńı SFG

F. Chmeĺık se rozhodl tuto radu reorganizovat. Zástupcem AS je v ńı v současnosti M. Vyšinka. T. Roskovec
navrhl J. Buĺına.

Usneseńı. AS MFF UK ustanovuje svým kandidátem do Fakultńı rady pro udělováńı SFG J.
Buĺına.

Hlasováńı: 16-1-4.

Google Apps

K. Kolář uvedl, že PřF UK a FEL ČVUT přešli na službu Google Apps. Google tuto službu poskytuje aka-
demickým institućım zdarma. Uvedl, že by bylo možné uzavř́ıt s firmou Google smlouvu a bylo by možné
student̊um poskytnout doživotńı

”
matfyzáckou“emailovou adresu. Požádal vedeńı, zda by toto nevzalo v úvahu.

J. Kratochv́ıl odpověděl, že ze zprostředkovaných informaćı od PřF UK vyplývá, že služby nejsou zcela zdarma
a souvisej́ıćı poplatky nejsou triviálńı. Toto řešeńı PřF UK zvolilo, nebot’ stálo před opačným rozhodnut́ım
výrazně navýšit sv̊uj rozpočet na vlastńı IT techniku. Uvedl, že doživotńı emaily student̊um jsou zaj́ımavý
nápad, ale lze je realizovat i jiným zp̊usobem.

Legislativńı komise

J. Michálek dal na vědomı́, že je hotov návrh novely řád̊u týkaj́ıćı se dvouletého volebńıho obdob́ı pro studentské
senátory. Bude zasedáńı legislativńı komise, na které pozval všechny př́ıtomné senátory.

Edičńı komise

Pracovńı komise dala dohromady nultou verzi nakladatelské politiky UK, v současnosti je ve stadiu diskuse.

Stropy na stipendia

K. Kolář požádal AS MFF UK, zda by vyjádřil nesouhlas se stropy stipendíı stanovených předpisy UK. Širš́ı
plénum požádalo K. Koláře o formulováńı konkrétńıho návrhu. T. Roskovec uvedl, že stropy existuj́ı jako
bezpečnostńı pojistka proti patologickým př́ıpad̊um. M. Rokyta podotkl, že novelizace předpisu je stará asi
3 týdny. J. Kratochv́ıl uvedl, že vedeńı fakulty je rozhodnuto řešit jednotlivé př́ıpady, kterých se to týká,
systematicky jiným zp̊usobem.

Stipendia pro kombinované studenty

K. Kolář uvedl, že kombinovańı studenti nemaj́ı možnost źıskat dle univerzitńıch předpis̊u stipendium
”
z do-

tace“a vyslovil se proti této praxi. Širš́ı plénum opět vyzvalo k formulaci konkrétńıho návrhu. M. Rokyta dodal,
že ze SVV lze vyplácet i kombinované studenty.

Zasedáńı bylo ukončeno ve 22:20.
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